
PROTOKÓŁ
z obrad XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim odbytej dnia 12 lutego 2010r.

Otwarcia  obrad  XXXIII  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu  Kujawskim  dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golasiński, informując, że bierze w niej udział 
15 radnych (lista obecności w załączeniu), co stanowi quorum do podejmowania uchwał.
Ponadto obecni byli:
Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki:
Zastępca Burmistrza – Pan Paweł Małas;
Sekretarz Gminy – Pan Leszek Ołdyński:
Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;
Kierownik Wydziału Inwestycji i Infrastruktury – Pani Teresa Roszak.
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad i zaproponował poszerzenie go 
o następujące punkty:

I.   Rozpatrzenie  i  uchwalenie  uchwały  w sprawie:  przyjęcia  „Programu współpracy 
Gminy Brześć Kujawski z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” 
w roku 2010.
II.  Przyjęcie  sprawozdania  o  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego oraz zapisami art.  30a Ustawy Karta 
Nauczyciela za 2009r.
III. Przyjęcie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2010.

                 1. Otwarcie obrad XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim i 
                              stwierdzenie quorum

a) przyjęcie porządku obrad.
  2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII Sesji.
  3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej 

            prac między sesjami Rady Miejskiej.
  4. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
     2010r;
  5. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od cen 
     ustalonych przy sprzedaży lokali mieszkalnych ich najemcom;
  6. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brześć  
    Kujawski do Stowarzyszenia Gmin Pomorskich na Rzecz Budowy Autostrady 

                A1;
  7. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu 
    profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
     narkomani;
  8. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu 
    współpracy Gminy Brześć Kujawski z podmiotami prowadzącymi działalność 
    pożytku publicznego” w roku 2010.
 9. Przyjęcie sprawozdania o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na  
       poszczególnych stopniach awansu zawodowego oraz zapisami art. 30a 
       Ustawy Karta Nauczyciela za 2009r.
 10. Przyjęcie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2010.
 11. Interpelacje i zapytania.
 12. Wolne wnioski.
 13. Zakończenie obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej.

Ad 1.  Żadnych innych propozycji do zmiany porządku obrad nie było, w związku z tym 
został przyjęty  przez Radę Miejską jednogłośnie.

Ad 2. Protokół z obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej został przyjęty bez uwag.



Ad 3.  Burmistrz Wojciech Zawidzki przedstawił zadania, które były realizowane między 
obradami Sesji Rady Miejskiej, głównym takim zadaniem było odśnieżanie i załatwienie 
dodatkowych  firm,  które  pomagały  w  tych  czynnościach..  Ponadto  poinformował,  że 
rozstrzygnięty został  przetarg na  drogę  Brześć  Kujawski  –  Smólsk,  chociaż  umowa nie 
została jeszcze podpisana. Pozyskanie decyzji o dofinansowaniu w kwocie 1.099.000 tys. na 
Stację Uzdatniania Wody w ramach PROW- rozpoczęcie procedury przetargowej. W ramach 
programu  LIDER przygotowanie wniosku na główny projekt na remont ul. Parkowej, ul. 
Kołątaja  wraz  zapleczem  ratusza.  W  ramach  programu  LIDER  małych  projektów, 
przygotowywana jest dokumentacja i projekty na adaptację remiz i świetlic w miejscowości 
Dubielewo  i  Machnacz,  również  na  adaptację  wierzy  ratuszowej  Urzędu  Miejskiego  w 
Brześciu Kujawskim z przeznaczeniem na filię Muzeum Historycznego i Prehistorycznego. 
Rozpoczęcie  przygotowania  dokumentacji  projektowej  na  zagospodarowanie  wałów 
obronnych przy Al. Łokietka. Przygotowanie procedury przetargowej na budowę kanalizacji 
na ul. Rybaki oraz rozbudowa Stadionu Miejskiego. Rozpoczęcie przygotowań  wniosku na 
pozyskanie środków RPO  na przebudowę drogi Kuczyna – Krowice. 
Następnie Radny Janusz Barański odnośnie  dofinansowania projektu na uporządkowanie 
gospodarki wodno – ściekowej,  zapytał, czy coś wiadomo w tym temacie?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział następująco  w  ramach owego projektu zrealizowane 
zostało osiedle  Falborek zgodnie z planem na 2009, już rozpoczęto pozostały zakres robót 
zgodnie  z  planem  na  2010r.  tj.   rozbudowę  oczyszczalni  ścieków  w  Starym  Brześciu, 
jednocześnie są prowadzone rozmowy, na których mają podać zakres robót w miejscowości 
Wieniec, rozpoczęcie robót częściowo w miejscowości Wieniec- Zalesie. Zakończenie tego 
projektu przewidywany jest na początek 2012r.
Pan Barański poruszył jeszcze sprawę drogi Wieniec – Włocławek, gdzie ostatnia warstwa 
drogi była kładziona na jesieni, i jakość tej drogi nie jest dobra w związku z tym zadał `
pytanie czy będą jakieś poprawki?
Burmistrz  W.  Zawidzki  odpowiedział,  że   załatwienie  odbioru  tej  drogi   nikogo  nie  
zadowala, poinformował, że w grudniu odbyło się spotkanie z w- ce Starostą od spraw  
inwestycyjnych, Dyrektorem  Dróg  Powiatowych  oraz  Inspektorem  Nadzoru  ,  na  
którym zaproponował, żeby wiosną przygotować ekspertyzę co do jakości tej drogi przez 
firmę niezależną i oni to mają uczynić. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Marek  Golasiński  poinformował,  że wszystkie  
projekty uchwał za wyjątkiem jednej wprowadzonej na dzisiejszym posiedzeniu, były 
omawiane na posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej w dniu 8 lutego 2010r. i zaprosił do  
rozpatrywania i  przyjmowania uchwał.
Ad 4. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.
Pani  Skarbnik  Joanna  Wojtczak  omówiła  zmiany  następująco:  Plan  dochodów  został  
zwiększony o kwotę 283.398,-. W „ Drogach publicznych gminnych „ zmniejszono kwotę 
wpływu  z  tytułu  pomocy  finansowej  udzielanej  z  Gminy  Włocławek  na  podstawie  
zawartego porozumienia  o  kwotę  149.  602,-  ze  względu  na  zmniejszenie  wartości  
inwestycji po rozstrzygnięciu  przetargu..  Zwiększone  zostały  wpływy  o  283.000,-  z  
podatku rolnego, leśnego, od czynności cywilnoprawnych, z podatków i opłat lokalnych  
od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych.
Radny Marcin Jagodziński odnośnie przetargu, który się odbył na drogę Brześć Kujawski – 
Smólsk, zadał pytanie do kiedy będzie wykonana ta droga i kto będzie jej wykonawcą?
Burmistrz W. Zawidzki poinformował, że wykonanie tej drogi przewidziane jest na koniec 
sierpnia, a wykonawcą została firma SPEC-DRÓG.



Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania. 
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”, przy braku głosu  „wstrzymującym 

się” i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 
2010.

Ad 5. Rozpatrzenie i przyjecie uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od cen ustalonych 
przy sprzedaży lokali mieszkalnych ich najemcom.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania. 
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymującym 

się” i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie udzielenia bonifikat od cen 
ustalonych przy sprzedaży lokali ich najemcom.

Ad 6. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brześć Kujawski do 
Stowarzyszenia Gmin Pomorskich na Rzecz Budowy Autostrady A1.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania. 
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymującym 

się” i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Brześć 
Kujawski do Stowarzyszenia Gmin Pomorskich na Rzecz Budowy Autostrady A1.

Ad 7. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu 
     profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
     narkomani.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania. 
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymującym 

się” i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 
programu  profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomani.

Radny Janusz Barański wystąpił z propozycją aby na następną komisję bądź sesję zaprosić 
Pana Zalesiaka, który zajmuje się sprawami Anonimowych Alkoholików, i który mógłby  
nam  doradzić, podpowiedzieć na temat  spraw alkoholowych.

Ad 8. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu współpracy Gminy 
Brześć Kujawski z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego.”

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania. 
Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymującym 

się” i  braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu      
współpracy Gminy Brześć Kujawski z podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego.”

Ad 9. Przyjęcie sprawozdania o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
         poszczególnych stopniach awansu zawodowego oraz zapisami art. 30a 
            Ustawy Karta Nauczyciela za 2009r.
Radny  Ryszard  Szeleziński  odnośnie  nauczycieli,  którzy  nie  otrzymali  odpowiedniego  
wynagrodzenia w określonym czasie i muszą otrzymać wyrównanie, zadał pytanie na jaką 
kwotę i kiedy to będzie zrealizowane?
Pan  Paweł  Małas  poinformował,  że  niedawno  weszła  zmiana  w  Karcie  Nauczyciela  
obligująca  organ  prowadzący  do  wyliczenia  średnich  wynagrodzeń  w  poszczególnych  



grupach zaszeregowania od stażysty do dyplomowanego. Są określone kwoty, i średnie do 
wysokości  tych  kwot  trzeba  osiągnąć.  Następnie  przedstawił  kwoty  dodatków  
uzupełniających w poszczególnych  grupach  zaszeregowania  nauczycieli:   nauczyciel  
dyplomowany- 4.207,-;  mianowany – 3.292,-;  kontraktowy – 2.538,-;  i  stażysta –  
2.286,-. Płace zasadnicze są określane tak samo tj. nauczyciel dyplomowany – 2.616,-; 
mianowany – 2.227,-; kontraktowy  –  1.962,-  i  stażysta  –  1.906,-.  W związku  z  
powyższym tym regulaminem , który uchwalamy powinniśmy te różnice wyrównać, ale 
fizycznie jest to niemożliwe, gdyż na  jednego nauczyciela przypada ok. 1.600,- a my jako 
organ prowadzący nie jesteśmy w stanie wszystkim nauczycielom tego wyrównać. Jedyna 
możliwość to zwiększenie liczby nadgodzin, średnio musiałby mieć nauczyciel 5 lub 6  
nadgodzin,  żeby te średnie były osiągalne.  W  odpowiedzi  do  pytania  Radnego  R.  
Szelezińskiego, Pan P. Małas powiedział, że średnie musiały być wyliczone na dzień 20  
stycznia 2010r. i przekazywane jest to Organu  Stanowiącego,  Regionalnej  Izby  
Obrachunkowej, Związków Zawodowych i Dyrektorów Szkół. Ze sprawozdania wynika, 
że niedobór mamy u stażysty -19.338,-,  kontraktowego- 16.762,-, natomiast nadwyżkę  
;mamy u mianowanego – 11.851,- i dyplomowany również niedobór – 104.938,-.
Radny  R.  Szeleziński  dopytał  czy  wystarczy  w  budżecie   na  ten  rok  pieniędzy  na  
wynagrodzenia dla nauczycieli, czy nie będzie trzeba robić jakichś zmian w budżecie?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, że na dzień dzisiejszy pieniądze na wynagrodzenia 
dla nauczycieli są, ale kto wie czy nie trzeba będzie w ciągu roku wprowadzać zmian do 
budżetu.
Radna Bogumiła Czapska zapytała jeszcze ile godzin tygodniowo nauczyciel pracuje?
Pan P. Małas podał, że nauczyciel tygodniowo ma 19 godzin w tym 1 niepłatna, natomiast w 
bibliotece 30 godzin, a w świetlicy 22 godziny. Reszta godzin  to  są nadgodziny.
Radny  R.  Szeleziński  dopowiedział,  że  z  głosów  jakie  go  dochodzą  to  ze  Szkoły  
Podstawowej Nr 1 i Gimnazjum Nr 1 w Brześciu Kujawskim ma powstać Zespół Szkół, czy 
to prawda?
Burmistrz W. Zawidzki odpowiedział, że są  przesłanki,  żeby taki zespół powstał, chociażby 
organizacyjno - ekonomiczne, gdzie całym zespołem kierowałaby jedna osoba.
Rady  R.  Szeleziński  zapytał  jaka  jest  opinia  Związków  Zawodowych  i  Kuratorium  
Oświaty?
Pan P. Małas oznajmił, opinii związków zawodowych nie zna bo nie było nic czynione w 
tej sprawie, ale  zna opinię nauczycieli, którzy są za powstaniem takiego zespołu,  bo  np.  
na uzupełnienie etatu dyrektor drugiej szkoły nie zawsze  chce się zgodzić, 
a  nauczyciel pracujący w zespole podpisuje jedną umowę i  wtedy może uzupełniać  
godziny w innej placówce. 
Przewodniczący M. Golasiński zaproponował aby powyższe sprawozdania przyjąć w formie 
głosowania.

Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymującym 
się” i  braku głosów „przeciwnych” sprawozdanie o wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na  poszczególnych stopniach awansu zawodowego oraz 
zapisami art. 30a Ustawy Karta Nauczyciela za 2009r.

Ad 10. Przyjęcie Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2010r.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Pani  Irena  Ochocińska  przedstawiła  protokół  z  
posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytej w dniu 10 lutego 2010r.

Rada Miejska przyjęła piętnastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymującym 
się” i  braku głosów „przeciwnych” Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2010.



Ad 12. Wolne wnioski.
Przewodniczący Rady M. Golasiński przedstawił pismo przekazane ze Starostwa Powiatu 
Włocławskiego  dotyczące  skarg  Pana  Hermana,  mieszkańca  miejscowości  Wieniec  na  
Burmistrza  Brześcia  Kujawskiego.  Pomimo,  iż  pismo jest  mało  sprecyzowane i  trudno  
wyciągnąć wnioski o co chodzi skarżącemu , Przewodniczący Rady Pan M. Golasiński w  
porozumieniu  z  radnymi  postanowił  przekazać  owe pismo Komisji  Rewizyjnej  w celu  
rozpatrzenia i wyjaśnienia.
Ad 11. Interpelacje i zapytania.
Radny  J.  Barański  zadał  pytanie  dotyczące   wycięcia  drzew  w  miejscu  gdzie  będzie  
przechodzić autostrada, co będzie robione z tym drewnem czy będzie można odkupić to  
drewno lub ewentualnie do kogo się zwrócić z zapytaniem kupna tego drewna.
Burmistrz W. Zawidzki poinformował, że wycięcie tych drzew zleca główny wykonawca  
autostrady, który nie został jeszcze wyłoniony.
Radny M. Przybysz poruszył sprawę odśnieżania, żeby to jakoś uregulować i  rozstrzygnąć, 
bo na dzień dzisiejszy jest to nie zadowalające. 
Burmistrz  W.  Zawidzki  odpowiedział,  że  to  kwestia   szybkości  uporania  się  z  tym  
odśnieżaniem.  Jednym takim rozwiązaniem jest,  żeby  po  sezonie  znaleźć  jeden  dobry  
sprzęt,  który  będzie  odpowiednio,  szybko  i  w  każdych  warunkach  funkcjonował.  Ale  
również dobrym pomysłem byłoby gdyby kilku  rolników brało w tym udział i zadbało  o  
swój obszar. Tak więc trzeba to przemyśleć i wybrać jak najlepsze rozwiązanie.
Radny P.  Pakulski  poruszył  temat  wywieszanych  reklam przy  drodze  wojewódzkiej,  a  
konkretnie przy skrzyżowaniu ul. Limanowskiego i ul. Kolejowej tu przy straży gdzie wisi  
 duży baner, który ogranicza widoczność i trudno jest wyjechać.
Radny M. Jagodziński nawiązując do artykułu Gazety Kujawskiej „ 140mln. na ekologię” 
dotyczącego przekazania  pieniędzy na  to  by woda do mieszkań nie  płynęła  w  rurach  
cementowo- azbestowych , w związku z tym  zadał pytanie czy wiadomo ile kilometrów 
takich rur jest w naszej gminie?
Radny J. Barański jako fachowiec zajmujący się ochroną środowiska  poinformował, że  
azbest  uznawany  jest  za  substancję  wysoko  rakotwórczą  ale  tylko  w  postaci  pyłu,  
natomiast jeżeli ten azbest jest w wodzie pitnej gdzie prawie nie jest rozpuszczalny  to  
nie stanowi zagrożenia, tak więc kiedy są rury wyłożone azbestem to nie ma to wpływu na  
zdrowie.
Radny R. Szeleziński nawiązując do tematu  ochrony środowiska  podniósł, że do końca  
stycznia  samorządy  miały  obowiązek  uaktualnienia  danych  dotyczących  eternitów  i  
przekazania  do  Urzędu  Marszałkowskiego  ile  eternitu  jeszcze  jest  na  budynkach.,  
związku z powyższym zadał pytanie ile tego eternitu jest w naszej gminie i czy  gmina 
ma zamiar wspomóc rolników przy likwidacji tego eternitu?
Burmistrz W. Zawidzki oznajmił, że żadna gmina  nie podejmie się usunięcia eternitu z  
własnego budżetu, ponieważ takie usunięcie  eternitu z ok. 100 metrowego  dachu to koszt 
minimum 10.000,-. Oczywiście na spotkaniach z marszałkiem będziemy poruszać ten temat, 
i   namawiać   do  tego,  żeby znalazł  nieco  funduszy na  dofinansowanie  utylizacji  tych  
dachów.  Temat ten bez unijnych pieniędzy jest tematem nie do rozwiązania, to są zbyt duże 
pieniądze. 
Radny M. Przybysz zapytał o fundusz sołecki jaki jest kolejny etap i co z pieniędzmi, które 
zostały z poprzedniego roku?
Burmistrz W. Zawidzki przekazał, że pieniądze pozostałe z ubiegłego roku przepadły.  
Natomiast  jeżeli  chodzi  o  obecne  pieniądze  z  tego  roku  są  w  budżecie  gminy  i   na  
przełomie luty - marzec będziemy analizować wykorzystanie tych pieniędzy.
Radna  B.  Czapska  spytała  odnośnie   projektów  dróg  które  będą  robione  w  naszym  
rejonie, które to drogi ?
Burmistrz  W.  Zawidzki  poinformował,  że  będą  to  drogi  w  miejscowości  Brzezie  i  
Aleksandrowo.



Radny J. Karkosiński zgłosił awarię przepustu drogowego na drodze w kierunku Witoldowa 
na  wysokości  Klementynowa,  nastąpiło  tam  pęknięcie  i  przy  tej  wodzie  może  się  to  
pogłębiać i całkowicie załamać.
Ad 13. Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za przybycie i udział w 
posiedzeniu  i  na  tym  zakończył  obrady  XXXIII  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu  
Kujawskim.

Protokołowała:
Magdalena Mierzwicka


